

THRILLING AND CHALLENGING QUALIFYING HEATS IN ITALY

18 Jun 2022



The heat wave currently raging in Europe has not spared northern Italy, where the second and final round of the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 and the second of the three rounds of the FIA Karting Academy Trophy will be held this weekend at the new international circuit of Cremona. Sunday's programme has been adapted accordingly. Pedro Hiltbrand (ESP) dominated the KZ class, while Moritz Ebner (ITA) was the leader in KZ2. The battle for the titles promises to be full of suspense. In the Academy, Matias Orjuela (COL) and Thibaut Ramaekers (BEL) are neck-and-neck.

The exceptionally hot weather in Italy and particularly on the Cremona circuit, combined with the strong grip of the track, led to the reduction of Sunday's programme by cancelling the Super Heats in order to allow the competitors to use all the tyres allocated to ensure the safety of all the KZ and KZ2 Qualifying Heats.

Many difficulties awaited the competitors during the 22 Qualifying Heats. With its series of tight corners, the Cremona track proved to be demanding for the physical condition of the drivers under temperatures often exceeding 30°. The powerful KZ and KZ2 engines were also put to the test by this heat. Finally, the strong grip available on the track was accompanied by a much more limited grip on the other parts of the track. It was easy to make a mistake when trying to overtake off the racing line. Driving errors, mechanical problems and penalties were the order of the day in this long Qualifying Phase. The battle for the KZ and KZ2 titles was strongly impacted and the suspense is still there before Sunday's Finals, given the underperformance of some of the favourites.

KZ: PEDRO HILTBRAND IN GREAT FORM

After setting the fourth fastest time in Qualifying, Spanish driver Pedro Hiltbrand showed great determination to score two victories and a second position that put him at the top of the intermediate ranking on Saturday evening. He will therefore start the Final on pole position, which puts him back in the running for the FIA Karting European Championship - KZ, where he was in fifth position when he arrived in Cremona. The Frenchman, provisional leader, Émilien Denner, had a series of problems, including a retirement due to a puncture in the second heat, before recovering his lead with a seventh place in the last race. His 16th position at the end of the heats does not put him in an easy position. The advantage is rather in the hands of the Italian Paolo Ippolito, currently second in the Championship and fourth after the Cremona heats, as well as his compatriot Matteo Vigano, who made a good comeback from 14th to fifth position.

Dutchman Senna van Walstijn, winner of a heat, will start in the Final alongside Hiltbrand, followed by Finn Juho Valtanen. Delayed by a retirement, poleman Noah Milell (SWE) dropped to the edge of the top ten, while Tuukka Taponen (FIN) fell to 13th for the same reason. Defending champion Riccardo Longhi (ITA) failed to finish any of the three heats and dropped to 24th.

MORITZ EBNER A BEAUTIFUL SURPRISE IN KZ2

Sixth in Qualifying, the Italian Moritz Ebner proved to be a formidable attacker in Cremona. He scored three wins and two top threes to top the Qualifying Heats of the second round of the FIA Karting European Championship - KZ2. His teammate Alessio Piccini climbed from 12th to second place. Frenchman Tom Leuillet, leader of the Championship when he arrived in Cremona, started with a double penalty in the first heat before taking three victories and a second place which allowed him to keep his chances in third position. His main rivals for the title, David Trefilov (DEU) and Markus Kajak (EST) were left behind, finishing 13th and 32nd respectively in the heats. British poleman Arvid Lindblad, who was fourth in the Championship, crashed out in 17th position after several setbacks, while young Kris Haanen (NLD), fifth in the title race, saw his hopes disappear when he missed out on qualification for the Final due to his last two failed heats. For his second race in KZ2, the Italian Cristian Bertuca, more used to the OK category, continued to surprise at the front of the field by keeping fourth ahead of the Dutchman Tim Gerhards.

ACADEMY: TWO WINS EACH FOR ORJUELA AND RAMAEKERS

Colombian Matias Orjuela and Belgian Thibaut Ramaekers (BEL) shared the honours and the best score of the day in the FIA Karting Academy Trophy. Two Qualifying Heats will remain on Sunday morning to determine the list and starting order of the 36 finalists. Poland's Iwo Beszterda came third and Luxembourg's Guillaume Bouzar fourth ahead of Slovenia's Aleksandar Bogunovič. The situation is more complicated for the top two of the provisional ranking of the Trophy as Arthur Dorison (FRA) is accumulating problems in 35th position and William John Riley Go (PHL) is currently in 22nd position.

Provisional programme for the Cremona event

Sunday 19th June

08:30 - 09:45: Warm-up (10')

09.50 - 10.25: Academy Qualifying Heats

11.30 - 12.00: KZ2 Final

12.30 - 13.00: KZ Final

13:30 - 13:55: Academy Final

The results of the Cremona event can be found on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

MANCHES QUALIFICATIVES À LA FOIS PALPITANTES ET ÉPROUVANTES EN ITALIE

La vague de chaleur qui sévit actuellement en Europe n'a pas épargné le nord de l'Italie où se déroule ce week-end la seconde et dernière épreuve du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2 et la 2e des 3 épreuves du Trophée Académie FIA Karting sur le circuit de Cremona nouveau venu sur la scène internationale. Le programme de la journée de dimanche a été adapté en conséquence. Pedro Hiltbrand (ESP) a dominé la catégorie KZ, tandis que Moritz Ebner (ITA) s'illustre en tête de la KZ2. La bataille pour les titres s'annonce pleine de suspense. En Académie, Matias Orjuela (COL) et Thibaut Ramaekers (BEL) sont au coude-à-coude.

La chaleur exceptionnelle qui règne actuellement sur l'Italie et particulièrement sur le circuit de Cremona, associée à la forte adhérence de la piste ont conduit à réduire le programme de dimanche en annulant les Super Manches afin de permettre aux compétiteurs d'utiliser l'ensemble des pneus alloués pour assurer la sécurité de toutes les manches qualificatives KZ & KZ2.

De nombreuses difficultés attendaient les compétiteurs durant les 22 manches qualificatives. Avec ses enchaînements de virages serrés, le tracé de Cremona s'est montré exigeant pour la condition physique des pilotes sous des températures excédant souvent les 30°. Les puissantes mécaniques KZ et KZ2 ont également été mises à rude épreuve par cette chaleur. Enfin, la forte adhérence disponible sur la trajectoire s'accompagnait d'un grip beaucoup plus limité sur les autres parties de la piste. Il était facile de partir à la faute en tentant un dépassement en dehors de la trajectoire. Erreurs de pilotage, problèmes mécaniques et pénalités ont jalonné le déroulement de cette longue phase qualificative. La bataille pour les titres KZ et KZ2 a été fortement impactée et le suspense reste entier avant les finales de dimanche au vu des contre-performances de certains favoris.

KZ : PEDRO HILTBRAND EN GRANDE FORME

Auteur du 4e temps en qualification, le Champion espagnol Pedro Hiltbrand s'est montré très déterminé pour obtenir deux victoires et une seconde position qui le placent en tête du classement intermédiaire samedi soir. Il partira ainsi en pole position de la finale, ce qui le remet dans la course pour le Championnat d'Europe FIA Karting – KZ dont il occupait la 5e position en arrivant à Cremona. Le Français, leader provisoire, Émilien Denner a accumulé les soucis, dont un abandon sur crevaison en 2e manche, avant de redresser la tête avec une 7e place dans la dernière manche. Sa 16e position à l'issue des manches ne le met cependant pas dans une posture facile. L'avantage est plutôt entre les mains de l'Italien Paolo Ippolito, actuel second du Championnat et 4e des manches de Cremona ainsi que de son compatriote Matteo Viganò, qui a effectué un bon retour de la 14e à la 5e position.

Le Néerlandais Senna van Walstijn, vainqueur d'une manche, s'élancera en finale aux côtés d'Hiltbrand, suivi par le Finlandais Juho Valtanen. Retardé par un abandon, le poleman Noah Milell (SWE) a rétrogradé à la limite du top 10 tandis que Tuukka Taponen (FIN) chutait pour la même raison au 13e rang. Le Champion en titre Riccardo Longhi (ITA) ne terminait d'une des trois manches et sombrait en 24e position.

MORITZ EBNER, LA BELLE SURPRISE DE LA KZ2

6e en qualification, l'Italien Moritz Ebner s'est révélé comme un redoutable attaquant à Cremona. Il a signé trois victoires et deux top 3 pour passer en tête des manches qualificatives de la 2e épreuve du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ2. Son coéquipier Alessio Piccini remontait pendant ce temps de la 12e à la 2e place. Le Français Tom Leuillet, leader du Championnat en arrivant à Cremona, commençait par une double pénalité en 1re manche avant d'aligner trois victoires et une 2e place qui lui permettaient de garder ses chances en 3e position. Ses principaux rivaux pour le titre, David Trefoliv (DEU) et Markus Kajak

(EST) étaient distancés en terminant respectivement 13e et 32e des manches. Pointé 4e du Championnat, le poleman britannique Arvid Lindblad chutait en 17e position à la suite de plusieurs contretemps, alors que le jeune Kris Haanen (NLD), 5e pour la conquête du titre voyait ses espoirs s'envoler en manquant sa qualification pour la finale à cause de ses deux dernières manches ratées. Pour sa 2e course en KZ2, l'Italien Cristian Bertuca, plus habitué à la catégorie OK, continuait à surprendre aux avant-postes en se maintenant 4e devant le Néerlandais Tim Gerhards.

ACADÉMIE : DEUX VICTOIRES CHACUN POUR ORJUELA ET RAMAEKERS

Le Colombien Matias Orjuela et le Belge Thibaut Ramaekers (BEL) se sont partagé les honneurs et le meilleur score de la journée dans le Trophée Académie FIA Karting. Deux manches qualificatives resteront à disputer dimanche matin afin de déterminer la liste et l'ordre de départ des 36 finalistes. Le Polonais Iwo Beszterda est revenu 3e et le Luxembourgeois Guillaume Bouzar 4e devant le Slovène Aleksandar Bogunovič. La situation est plus compliquée pour les deux premiers du classement provisoire du Trophée puisqu'Arthur Dorison (FRA) accumule les soucis en 35e position et que William John Riley Go (PHL) est pointé pour l'instant 22e.

Programme prévisionnel de l'épreuve de Cremona

Dimanche 19 juin

08h30 - 09h45 : warm-up (10')

09h50 - 10h25 : manches qualificatives Académie

11h30 - 12h00 : finale KZ2

12h30 - 13h00 : finale KZ

13h30 - 13h55 : finale Académie

Les résultats de l'épreuve de Cremona sont à retrouver sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.